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تغییر با هدف  قهرمانی 
بـــا  اقدامی عجیـــب  در  یـــزد،  شـــهداب  باشـــگاه 
ســـرمربی اش، رحمـــان محمـــدی راد، بعـــد از هفتـــه 
بیست وســـوم لیگ برتر قطع همکاری کـــرد. در حالی 
که شـــهداب یزد بـــا دومی جدول رده بنـــدی صعودش 
به پلی آف قطعی شـــده، امـــا بعـــد از دو باخت مقابل 
مهرگان نـــور و طبیعت توافقی به دلیـــل وضعیت تیم 
و میانگیـــن عملکـــرد، قـــرارداد رحمـــان محمدی راد 
را فســـخ کـــرد. آن هم ســـه هفتـــه مانده بـــه پلی آف. 
تصمیمی که به نظر خیلی از کارشناســـان عجیب بود.
مصطفـــی کارخانـــه عضـــو هیأت رئیســـه فدراســـیون 
والیبـــال: رحمان محمدی راد یکی از مربیان با دانش، 
بـــا اخلاق و از ســـرمایه های ملی والیبال ایران اســـت، 
چه زمانی کـــه بازی می کرد و چه وقتی دســـتیارم بود. 
مـــن او را به لحـــاظ اخلاقی و دانش فنـــی قبول دارم. 
اما هدفگذاری باشـــگاه برای تیمش هم مهم اســـت. 
شـــاید فکر می کند از هدفـــش عقب مانـــده . به طور 
حتم شـــهداب یـــزد ظرفیتـــش بالاتـــر از دومی جدول 
رده بنـــدی اســـت. اگرچه همـــه چیز مربی نیســـت و 
بازیکنـــان بیشـــترین نقـــش را دارنـــد، اما باشـــگاه به 
عملکرد نـــگاه می کند. اگر به عملکرد باشـــد که فولاد 
ســـیرجان باخت هایش دو برابر شـــهداب یزد است و 
اگـــر تیم یزدی هـــا دوم جدول قرار دارد، ســـیرجانی ها 
هفتم هستند و حتی هزینه بیشـــتری کرده ومهمتر از 
همه به ســـرمربی اش اعتماد دارنـــد و به همین خاطر 
بـــا او ادامـــه می دهنـــد. البته ایـــن مســـائل در ورزش 
پیـــش می آید و مهم این اســـت که در پشـــت پرده چه 
خبر اســـت؟ شـــاید بعضی ها پای مافیا را وسط بکشند 
اما بـــه نظر می رســـد شـــهدابی ها بـــه خاطـــر رویکرد 
قهرمانی دســـت به تغییر ســـرمربی زده انـــد. من هم 
ایـــن روزها را گذرانـــده ام در گیتی پســـند و ارومیه بعد 
از دو باخت وقتی دیدم شـــرایط بـــرای ادامه همکاری 
جـــور نیســـت، اســـتعفا دادم. وقتـــی هدف باشـــگاه 
قهرمانی اســـت شـــرایط را تجزیه و تحلیـــل می کند و 
طبـــق آن تصمیـــم می گیرد امـــا اگـــر تصمیمی منطقی 
نباشـــد، بـــه نفـــع تیـــم نمی شـــود. شـــهداب یـــزد با 
جایگزینی مهدی مهدوی، میـــدان بزرگی را به او برای 
تجربه جدیـــد داد. مهدوی از بازیکنان باشـــخصیت و 
متین ســـابق والیبال اســـت. البته دنیای مربیگری با 

بازیکنـــی فرق دارد.

حذف تیم های اسکی صحرانوردی ایران
تیم اســـکی صحرانوردی ســـرعت زنان و مردان ایران 
به نیمه نهایی بازی های آســـیایی زمســـتانی نرســـید.

تیـــم اســـکی صحرانـــوردی مـــردان ایـــران بـــا ترکیب 
دانیال ســـاوه شمشـــکی، مهدی تیر، ســـیداحمدرضا 
صیـــد و علیرضـــا مقدیـــد مثل تیـــم زنـــان در مرحله 
یـــک چهـــارم نهایـــی اســـپرینت بازی هـــای آســـیایی 

زمســـتانی هاربین چیـــن حذف شـــد.

رستمیان ناجی  تیمش نشد
 هانیـــه رســـتمیان تنهـــا تیرانـــداز لژیونر ایـــران دیروز 
در خـــط آتش تیم PIER درخشـــید امـــا ناجی تیمش 
نشـــد. تیراندازالمپیکـــی تپانچه در برلیـــن  برای  تیم 
PIER 2000 مســـابقه داد و بـــا برتـــری ۳۸۶ - ۳۷۸ 
مقابل میشل اشـــوالد یک امتیاز برای تیمش گرفت. 
 ESV Weil am  هـــر چند تیمش در این مرحله برابر
Rhein با نتیجـــه ۳ - ۲ باخت.هانیه رســـتمیان در ۶ 
مســـابقه  بوندس لیـــگا  حضـــور داشـــت  کـــه حاصل 
آن 4 پیـــروزی برای هانیـــه  رســـتمیان و تیمـــش برابر 
  SV lindwedel و SV Bassum ،تیم هـــای برلیـــن
 ESV و Kriftel و دو شکســـت برابر تیم Raesfeld و

Weil بود.
 

درخشش بهنام یخچالی در بسکتبال 
Pro A آلمان

ســـتاره تیم ملـــی بســـکتبال، بهترین بازیکـــن دیدار 
تریـــر و کارلســـروهه شـــد. در هفتـــه بیســـت و دوم 
لیـــگ Pro A آلمـــان تیـــم گلادیاتورز تریـــر به مصاف 
کارلســـروهه رفت که با درخشـــش بهنام یخچالی، به 
پیروزی ۸۲ -۸۷ دســـت یافت. یخچالـــی در این بازی 
بـــرای تیمش موفق به کســـب ۱۶ امتیـــاز، ۹ ریباند، ۶ 
پاس گل و کارایی ۲4 شـــد تا عنـــوان تأثیرگذارترین و 
بهتریـــن بازیکن زمیـــن را از آن خود کنـــد. تریر با این 
پیـــروزی با ۱۶ بـــرد و ۶ باخت در پایان هفته بیســـت و 
دوم لیگ Pro A آلمان، در رده دوم جدول رده بندی 

این مســـابقات قرار گرفت.

دبیر در کمیسیون فنی اتحادیه کشتی
اعضـــای کمیســـیون های مختلـــف اتحادیـــه جهانی 
کشـــتی معرفـــی شـــدند کـــه علیرضـــا دبیـــر، رئیس 
فدراســـیون کشـــتی عضو مهم ترین کمیســـیون این 
اتحادیه شـــد. کمیســـیون فنی اتحادیه جهانی کشتی 
محل تصمیم گیری  ها در مـــورد مهم ترین موضوعات 
کشـــتی جهان از جمله تغییـــرات در قوانین برگزاری 
مســـابقات کشـــتی اســـت که پس از تصویـــب در این 
کمیســـیون و هیأت اجرایی، توســـط اتحادیه جهانی 
کشـــتی، اجرایـــی می شـــود. از جمله نفـــرات مطرح 
و تأثیرگـــذار کشـــتی جهـــان کـــه بـــه همـــراه علیرضا 
دبیـــر در ایـــن کمیســـیون حضـــور دارنـــد، میخائیل 
مامیاشـــویلی رئیس فدراسیون کشـــتی روسیه، ریچ 
بندر مســـئول اجرایی کشـــتی آمریـــکا و طاها آکگول 
رئیس فدراســـیون کشـــتی ترکیه هســـتند. همچنین 
حمید ســـوریان دارنده ۷ مدال طلای کشـــتی فرنگی 
جهان و المپیک به عضویت کمیســـیون تالار مشاهیر 
و میـــراث تاریخی و حســـن رنگرز ســـرمربی تیم ملی 
کشـــتی فرنگی نیـــز به عضویـــت کمیســـیون مربیان 

اتحادیـــه جهانی کشـــتی در آمدند.

یادداشت

اخبار

حامد جیرودی/اســـتقلال در حالی در هفته 
نوزدهـــم لیگ برتـــر، برابر مس رفســـنجان به 
تســـاوی بدون گل رســـید که در ساعات پایانی 
جمعه شـــب، کانال رسمی باشـــگاه استقلال، 
پیامی را منتشر کرد به این مضمون که »جهت 
افکارســـنجی و درک بهتـــر نظـــرات هـــواداران 
عزیز، نظرخواهی زیر طراحی شـــده و از شـــما 
هوادار محترم اســـتقلال درخواســـت می شود 
در صـــورت تمایل در آن شـــرکت فرمایید.« به 
این ترتیب، باشـــگاه استقلال از هواداران خود 
خواست تا درباره ســـرمربی آینده نظر بدهند 
که تا بعد از ظهر دیـــروز، 5۹.۹ درصد به جذب 
مربـــی از اروپای غربـــی، ۱5.۳ درصد به مربی 
اروپای شـــرقی، ۱0.4 درصد به مربی آســـیایی، 
۸.۸ درصد به ســـایر و... رأی دادند. همچنین 
4۶.۳ درصد از هواداران اســـتقلال به مربی 40 
تا 50 ســـال، ۱۸.۸ درصد به مربی 50 تا ۶0 سال 
و ۶.۲ درصـــد به مربی زیر 40 ســـال و بقیه هم 
به مربی ۶0 ســـال بـــه بالا رأی دادنـــد. با اینکه 
۲۲.۸ درصد هواداران اســـتقلال هم معتقدند 
ســـن مربی تأثیـــری در عملکـــرد او ندارد.اما 
اتفاقـــی کـــه در این بیـــن رخ داد، ایـــن بود که 
ســـهراب بختیـــاری زاده ســـرمربی موقت این 
تیـــم، در تمرین دیـــروز آبی پوشـــان پایتخت 
شـــرکت نکـــرد و محمـــد نـــوازی دیگـــر مربی 
اســـتقلال، بازیکنـــان ایـــن تیـــم را تمرین داد 
تـــا موضوع جدایی بختیاری زاده در اســـتقلال 
قوت بگیرد. این در شـــرایطی است که آبی ها 
باید پنجشـــنبه و در مرحله یک هشتم نهایی 
جـــام حذفی، در قزوین به مصاف شـــمس آذر 
بروند و مشـــخص نشـــدن ســـرمربی جدید، 

نگرانی هـــواداران اســـتقلال را در پی داشـــته 
است.در این شـــرایط، هیأت مدیره استقلال 
دیروز تشکیل جلســـه داد تا وضعیت نیمکت 
آبـــی پوشـــان را مشـــخص کند. در ایـــن بین، 
فریده شـــجاعی عضو هیأت مدیره اســـتقلال 
که با عنوان نایـــب رئیس بانوان فدراســـیون 
فوتبال هم فعالیت می کند، در حاشـــیه دیدار 
تیم بانوان پرسپولیس، به سؤالی در خصوص 
وضعیت ســـرمربیگری اســـتقلال گفت: »دو، 
ســـه گزینه خارجـــی مدنظـــر داریـــم. از امروز 
)شـــنبه( مذاکرات جدی آغـــاز و تا پایان هفته 
جاری ســـرمربی جدید معرفی خواهد شـــد.«
در حالـــی که دیروز دوباره نـــام مجید نامجو 
مطلـــق هم بـــه عنـــوان یکـــی از گزینه های 
ســـرمربیگری اســـتقلال مطرح شـــده بود، 
شـــجاعی دربـــاره ایرانـــی یـــا خارجـــی بودن 
گزینـــه آبی هـــا چنیـــن نظـــر داد: »خیلی از 
مربیـــان ایرانـــی می تواننـــد گزینـــه باشـــند 
اما تـــلاش مـــا انتخـــاب ســـرمربی خارجی 

اســـت. اگـــر هـــواداران تحمل کننـــد تا آخر 
هفته صددرصـــد نهایی می شـــود.«البته در 
هیاهوی انتخاب ســـرمربی جدید استقلال 
و در شـــرایطی که یحیـــی گل محمدی هم از 
هدایت فولاد اســـتعفا داد، به شکل عجیبی 
نـــام او هـــم بـــرای ســـرمربیگری اســـتقلال 
مطـــرح شـــد کـــه علـــی نظـــری جویبـــاری 
مدیرعامل این باشگاه به سایت خبرورزشی 
آن را رد کـــرد و گفـــت: »چنین چیـــزی دروغ 
اســـت و هیـــچ مذاکـــره ای بـــا گل محمدی 
انجام نشـــده اســـت. ایشان از ســـرمربیان 
خـــوب فوتبال کشـــورمان هســـتند اما هیچ 
صحبتـــی انجام نشـــده و حتـــی پیغامی هم 
برایش نفرســـتادیم. نمی دانم این شایعات 
از کجا آمده اما گل محمدی گزینه اســـتقلال 
نیســـت.«حالا بایـــد دید بـــرای ادامه فصل، 
به خصـــوص بـــازی بـــا شـــمس آذر، مربـــی 
جدید بـــرای اســـتقلال انتخاب می شـــود یا 
بختیـــاری زاده راضی به بازگشـــت می شـــود.

امســـال فولاد خوزســـتان پس از حضور 
یحیـــی گل محمدی، فصـــل متفاوتی را 
پیـــش روی خـــود می دیـــد. ســـرخ های 
خوزســـتان در هفته هـــای گذشـــته بـــا 
پیـــروزی مقابـــل رقبـــا، بعد از ســـال ها 
خـــود را بـــه عنـــوان یکـــی از مدعیـــان 

قهرمانـــی معرفـــی کردند.
 این تیم پس از تســـاوی یـــک گله مقابل 
پرســـپولیس در هفته نوزدهم به مصاف 
خیبـــر خـــرم آبـــاد رفـــت و بـــا دو گل از 
خیبری هـــا شکســـت خـــورد. شکســـت 
فـــولاد باعـــث شـــد تـــا گل محمـــدی در 
نشســـت خبـــری بعـــد از بازی بـــا خیبر 
یرعامـــل  مد علیـــه  ا  ر یـــی  صحبت ها
باشـــگاه، هوشـــنگ نصیـــرزاده مطـــرح 
کند. ســـرمربی فولاد با توجه به نمایش 
خـــوب محمدجـــواد محمـــدی، بازیکن 
ســـابق این تیـــم و زننـــده گل دوم خیبر 
از اینکـــه او از فـــولاد بـــه خیبر پیوســـته 
بود، گلایه کـــرد. البته ایـــن اولین گلایه 
یحیـــی علیـــه نصیـــرزاده نبـــود و او در 
هفته هـــای گذشـــته هـــم از مدیرعامل 
فـــولاد بـــه دلیـــل از دســـت دادن فصل 
نقل و انتقـــالات گلایه کرده بود تا جایی 
کـــه ایـــن گلایه ها باعث شـــد تـــا یحیی 
و نصیـــرزاده رابطـــه ســـردی بـــا یکدیگر 

داشـــته باشند.
 شـــنیده می شـــود گل محمدی در فصل 
نقـــل و انتقـــالات از مدیـــران باشـــگاه 
خواســـته بود بـــرای جـــذب گوســـتاوو 
بلانکـــو، نـــام لوســـیانو پریرا از لیســـت 

بـــدون  نصیـــرزاده  امـــا  کنـــد  ج  خـــار
هماهنگـــی کادرفنـــی اقـــدام بـــه انتقال 
جـــواد محمـــدی بـــه خیبـــر می کنـــد. 
در ایـــن شـــرایط مدیرعامـــل فـــولاد بـــه 
انتقادهای گل محمـــدی چنین واکنش 
تندی نشـــان داد: »این نـــق زدن ها باید 
متوقـــف شـــود.« پـــس از ایـــن اتفاقات 
احتمـــال  خصـــوص  در  زمزمه هایـــی 
اســـتعفای گل محمـــدی مطـــرح شـــد؛ 
احتمالـــی که ظهـــر دیروز قطعی شـــد و 
گل محمـــدی اســـتعفای کتبـــی خود را 
به هیأت مدیـــره تحویل داد. اســـتعفای 
یحیی باعث شـــد تا هـــواداران این تیم 
در صفحه رسمی باشـــگاه بـــه حمایت از 
گل محمـــدی بپردازنـــد و یحیـــی را خط 

قرمـــز خـــود بدانند. 
هـــواداران در صفحـــه رسمی باشـــگاه 
خواهان اســـتعفای نصیرزاده شـــدند و 
با هشـــتگ اخـــراج نصیـــرزاده خواهان 

جدایـــی او از فولاد شـــدند.
 ایـــن اتفاقـــات باعث شـــده تـــا کارخانه 
فـــولاد به حبیـــب رضایی رئیـــس هیأت 
مدیـــره باشـــگاه مأموریت بدهـــد تا بین 
گل محمـــدی و نصیرزاده وســـاطت کند 
تا این مشـــکل پیـــش آمده حل شـــود. 
لفتـــه حمیـــدی، پیشکســـوت فـــولاد در 
خصوص این اتفاقـــات گفت: »اختلاف 
ســـرمربی و مدیرعامل به دلیل بازیکن 
بوده امـــا امیـــدوارم که ایـــن اختلافات 
برطـــرف شـــود. یحیـــی در فـــولاد عالی 
نتیجـــه گرفتـــه و او مربی بســـیار خوبی 
اســـت البته نصیرزاده هـــم جزو مدیران 

باســـابقه است. 
درســـت نیست که یحیی هواداران فولاد 
را رهـــا کند، او خانه نشـــین بـــود و فولاد 
توانست مجوز بازگشـــت او را به فوتبال 
بگیرد. اتفاقـــات این چنینی نباید باعث 

استعفا شود.«

هواداران استقلال، مربی اروپایی جوان می خواهند

سهراب نیامد؛ سرمربی جدیدی در راه است؟
یحیی خط قرمز هواداران  خوزستان  شد

حمیدی: یحیی خانه نشین بود و فولاد مجوزش را گرفت

نمی دانیم که فوتبال خصوصی است یا دولتی؟

اولیایی: هیچ  یک از کاندیداها برنامه ندارند!
محمـــد محمـــدی ســـدهی/کمتر از ســـه هفتـــه تا 
برگـــزاری انتخابات فدراســـیون فوتبـــال زمان باقی 
اســـت و در این شـــرایط مهدی تاج، امیر عابدینی و 
حیدر بهارونـــد ۳ کاندیدایی هســـتند که صلاحیت 
آنها توســـط کمیته بدوی تأیید شـــده اســـت تا در ۱۱ 
اســـفندماه برای رسیدن به پســـت حساس ریاست 
فدراســـیون با یکدیگـــر رقابت کنند. ایـــن در حالی 
اســـت که اکثر کارشناســـان شـــانس حضـــور دوباره 
تاج را به عنوان ریاســـت فدراســـیون بیشـــتر از سایر 
کاندیدا هـــا می داننـــد. ســـیدمحمدکاظم اولیایـــی 
عضـــو اتحادیـــه فوتبـــال و عضـــو کمیته اســـتیناف 
صـــدور مجـــوز حرفـــه ای جزو افـــرادی اســـت که در 
انتخابات حـــق رأی دارد. ســـیدمحمدکاظم اولیایی 
عضو هیأت مؤســـس اتحادیه فوتبـــال و عضو کمیته 
ســـابق صدور مجوز حرفه ای و نماینـــده اتحادیه در 
مجمـــع انتخاباتی گذشـــته در گفت و گو بـــا »ایران« 
درخصوص انتخابات بیان کـــرد: »انتخابات پیش رو 
چنـــد ایراد مهـــم دارد که بایـــد این ایرادهـــا در آینده 

برطرف شـــود.«

اولیایـــی گفـــت: »ایـــراد اول به پســـت کارشناســـی 
مربوط می شـــود که این موضوع هیچ تعریفی ندارد 
و بـــه این دلیل برخـــی از مدیران عامل باشـــگاه ها و 
رؤســـای هیأت بـــرای حضـــور در این پســـت کاندیدا 
شـــده اند. موضوع دوم بـــه انتخاب اعضـــای هیأت 
رئیســـه مربوط می شـــود و ایـــن در حالی اســـت که 
اعضای جدیـــد برای این پســـت کاندیدا شـــده اند و 
نمی شـــود کـــه هم تصمیم گیـــری کنند هـــم مجری 
باشـــند. پـــس نباید اعضـــای هیـــات رئیســـه در کار 

اجرایی وارد شـــوند.«
او در ادامـــه بیـــان کـــرد: »آرای مجمـــع بایـــد آرای 
حقوقی باشـــد نـــه آرای حقیقی و در آینده پیشـــنهاد 
افزایش تعـــداد اعضـــای مجمع را بررســـی خواهیم 
کرد تا ذی نفع ها بیشـــتر شـــوند. یکی از اصول مهم 
درخصـــوص انتخابـــات این اســـت کـــه آرای مجمع 
بایـــد حقوقی باشـــد و نبایـــد فرد عضـــو مجمع نظر 
شـــخصی خـــود را ارائه کند، بلکـــه بـــرای رأی باید با 
ســـایر اعضا جلســـه ای برگزار کند و نظر ســـایرین را 

هم جویا شـــود.«

ایـــن عضـــو اتحادیـــه فوتبـــال درخصـــوص احتمال 
مهندســـی شـــدن انتخابات افزود: »طبیعتاً آقایانی 
کـــه کاندیدا هســـتند، لابـــی می کننـــد و البته لابی 
بایـــد در انتخابات باشـــد و این یعنـــی تبلیغات برای 
انتخـــاب فرد کـــه در همه جای دنیا مرســـوم اســـت 
اما نباید انتخابات توســـط افراد مهندســـی شود. در 
حال حاضـــر مهم ترین موضـــوع در بحث انتخابات 
این اســـت که هیچ کدام از کاندیداها هیچ برنامه ای 
بـــرای دوره 4 ســـاله خود در صورت حضور در پســـت 

ریاســـت فدراســـیون ارائه نداده اند.«
اولیایـــی در ادامـــه بیان کـــرد: »باید نفراتـــی که رأی 
می دهنـــد، برنامه های کاندیدا را بدانند تا براســـاس 
آن بـــه فـــرد منتخـــب رأی دهنـــد. در دوره های قبل 
برنامـــه ای توســـط کاندیـــدا وجـــود داشـــت اما حالا 
هیچ کدام از این ۳ کاندیـــدا برنامه ای ارائه نداده اند. 
در ســـال های دور ورزش در دل دولت تعریف شـــده 
بود، حـــالا ما نه تنها به آن رونـــد ادامه داده ایم بلکه 
ورزش را بیشـــتر دولتـــی کرده  ایم. هنـــوز نمی دانیم 
فوتبال چیســـت؟ فوتبال دولتی است یا خصوصی.«

او گفـــت: »یـــک محـــور انحرافـــی داریم، مـــا بحث 
فوتبـــال را هیأت محـــوری کردیـــم، در حالـــی که در 
کشـــورهای توســـعه یافته باشگاه محور اســـت و این 
باشـــگاه اســـت که باعـــث رشـــد بازیکن می شـــود و 
ایـــن هیأت محوری باعـــث تضعیف باشـــگاه های ما 
شـــده اســـت. این موضوع باعث شـــده تا در بخش 
باشـــگاه ها ضعیف باشـــیم و باشـــگاه های ما نتوانند 
در رقابت های آسیایی بدرخشـــند. البته ما در حوزه 
ملی قدرتمند هســـتیم اما وضعیت باشـــگاه های ما 

به هیچ وضع مناســـب نیســـت. ما زمانـــی در حوزه 
باشگاه ها در آســـیا اول بودیم اما حالا در رده یازدهم 
آســـیا قرار داریـــم و قطعاً این کمبود باعث می شـــود 

که روز به روز ســـقوط کنیم.«
این عضـــو اتحادیه فوتبال درخصـــوص رد صلاحیت 
علـــی کفاشـــیان و عزیـــزی خـــادم افـــزود: »حضور 
کاندیدای بیشـــتر باعث داغ شـــدن تنـــور انتخابات 
می شـــود و امیدوارم که ایـــن موضـــوع در دوره های 

بعدی اتفـــاق بیفتد.«

جهانی می شوم؛ آن هم با خوشرنگ ترین مدال های کشورهای اسلامی و آسیا 

طوسی: هیچ وقت دیر نیست
مهری رنجبر/ مریم طوســـی بعد از 
چند ســـال دوباره دویـــد، آن هم چه 
دویدنـــی. بهتـــر از زمانی که ۲0 ســـاله 
بود. او با رکوردشـــکنی در مـــاده ۲00 متر 
دوبـــاره اســـمش را ســـر زبان هـــا انداخت. 
رکـــودی کـــه ثابـــت می کنـــد هیچ وقـــت دیر 
نیست حتی اگر دونده سرعتی ۳5 ساله باشی. 
طوســـی این بار می خواهد با مدال های خوشرنگ 
در آســـیا برای ایران اســـمش را در تاریخ دوومیدانی 
مانـــدگار کنـــد. او هرچنـــد در آمریکا بدون اسپانســـر 
مشـــکل زیـــادی دارد، امـــا همه هـــم و غمـــش تحقق 

ســـودای دویدن در قهرمانی جهان اســـت.
*چرا از دوومیدانی رفتی، چطور شد دوباره دویدن را 

شروع کردی؟
من قبـــل از آمدن بـــه آمریکا چندین ســـال دوومیدانی را 
کنار گذاشـــته بودم و دو ســـالی هم به خاطر بی انگیزگی 
اصـــلاً ورزش نمی کـــردم. وقتی بـــه آمریکا آمـــدم مربی ام 
جنتـــری بردلـــی بـــه مـــن فشـــار آورد و مـــرا بـــرد پیـــش 
دونده هـــای بزرگی کـــه یـــک روزی آرزوی دیدن آنهـــا را از 
نزدیک داشـــتم. وقتی آنها را دیدم تصمیـــم گرفتم برای 
یادگیری شـــروع کنم تـــا در مربیگـــری اســـتفاده کنم، 
اما بعـــد از چند ماه وقتـــی دیدم رکوردهایـــم کم کم دارد 
بهتر می شـــود انگیزه دوبـــاره ای برای شـــروع به من داد، 
بازی های آسیایی داشتیم و من با فدراسیون هماهنگ 
شدم تا اســـمم را رد کنند تا اگر ورودی آوردم برای ایران 

در هانگژو بدوم، اما متأســـفانه فدراســـیون اعتماد نکرد و 
وقتـــی رکوردهایم به رکورد ایران نزدیک شـــد دیگر دیر بود.

*آن هم در ۳۵ سالگی؟
من از 4-۳۳ ســـالگی شـــروع کردم. در ایران همیشه وقتی 
از ســـن ۲4 ســـالگی که می گـــذری دیگر همه چیـــز برایت 
تمام می شـــود باید دنبال ازدواج و بچـــه داری بروی. ورزش 
حرفـــه ای دیـــر می شـــود ولی مـــن می خواســـتم ثابت کنم 
هیـــچ وقـــت برای هیـــچ چیزی دیر نیســـت و در هر ســـنی 
می توانی به چیزی که می خواهی برســـی. خدا را شـــکر من 
حالا بهتر از حتی ۲0 ســـالگی ام می دوم و نتیجه می گیرم و 

بعد از ۱۱ ســـال، رکورد ۲00 متر ایران را شکســـتم.
*تو قبل ازالمپیک هم تلاش کردی تا سهمیه بگیری 

درسته؟ چی شد که نشد؟
المپیک را به خاطر عدم اعتماد فدراســـیون از دست دادم 
و پارســـال همه مســـابقاتم را از جیب خودم خـــرج کردم. 
یکســـری از مســـابقات مهم اما پرهزینه بـــود و برایم مقدور 
نبود در آنهـــا بدوم، چـــرا که هیچ حمایتی هم نمی شـــدم 
و ســـخت بود هـــم کار کنم و هـــم تمرین. از دســـت دادن 
بازی هـــای آســـیایی هانگژو باعـــث شـــد ســـهمیه المپیک 

نگیرم.
*انگار بدجور برای فصل جدید آماده شدی که با 

رکوردشکنی ماده ۲۰۰ متر استارت زدی؟
خـــدا را شـــکر آغاز فصـــل را با رکوردشـــکنی شـــروع کردم، 
بعد از ۲۱ ســـال رکورد ۲00 متر زنان ایران را شکســـتم و شک 
نکنید امســـال رکوردهای خیلی بهتـــری را از من می بینید. 

امیدوارم بعـــد از رکوردشـــکنی مدال های خوشـــرنگی هم 
برای ایـــران بگیرم.

*به گفته هادی سپهرزاد، رکورد تو برای ماده ۲۰۰ متر 
زنان ایران ثبت شده، اما طبق بیانیه فدراسیون از 

این به بعد برای حضور در مسابقات باید با فدراسیون 
هماهنگ باشی، با این قضیه موافقی؟

فدراســـیون بیانیـــه کلـــی داد همـــه دوومیدانـــی کاران بـــا 
هماهنگی در مســـابقات شـــرکت کننـــد. من قبـــل از این 
مســـابقه هم با پریســـا بهـــزادی نایـــب رئیس فدراســـیون 
هماهنـــگ بودم و مســـابقه رسمی اســـت و رکـــوردم هم در 
فدراســـیون جهانی ثبت شـــد، فدراســـیون هم قبول کرد 
و ایـــن رکـــورد خوب بـــه نام ایـــران ثبت شـــد. هماهنگی با 
فدراســـیون ســـخت نیســـت و طبیعی اســـت که یکسری 

قوانیـــن باید رعایت شـــود.
 

* یعنی می خواهی دوباره به تیم ملی برگردی؟
من در تیم ملی هســـتم. دو ســـال پیش برای شروع دوباره 
تصمیـــم گرفتم، بـــرای ایران در تیـــم ملی بدوم تـــا با ثبت 

رکورد و تصاحـــب مدال، پرچم ایـــران را بالا ببرم.
*فدراسیون حضور در قهرمانی کشور را هم به عنوان 

انتخابی محسوب کرده، تو هم برای قهرمانی کشور به 
تهران می آیی؟

همه باید در قهرمانی کشـــور شـــرکت کنند و امتیاز خوبی 
بـــرای قهرمانـــی جهـــان دارد و مـــن هـــم امیـــدوارم بتوانم 

شـــرکت کنم.

* سال آینده بازی های کشورهای اسلامی و قهرمانی 
آسیا هم هست، به نظرت می توانی عضو تیم ملی 

شوی و مدال بگیری؟
هـــدف امســـالم گرفتـــن مـــدال خوشـــرنگ از بازی هـــای 
کشـــورهای اســـلامی و قهرمانـــی آسیاســـت تـــا در قهرمانی 

جهان بـــدوم.
*تو برای شروع دوباره و ادامه کار چه مشکلی داری؟

 بزرگ تریـــن مشـــکلم، مشـــکل مالی اســـت. اگـــر بخواهم 
تمرکـــز کاملم روی تمرین باشـــد، نمی توانم زیـــاد کار کنم، 
در حالی که هزینه ها خیلی بالاســـت و این چند ســـال همه 
هزینه هایم را خودم می دهم و خیلی ســـخت است که هم 
کار کنم و هم تمرین. امســـال کارم را به خاطر قهرمانی آسیا 
کمتر کردم تا بتوانم تمرکز بیشـــتری داشته باشم که فشار 
زیادی را تحمل می کنم چون اسپانســـر و حامی مالی ندارم 
کار را برایم ســـخت تر کرده اســـت. امیـــدوارم از طرف ایران 
حمایت شـــوم. حالا تنهـــا دغدغه ام حمایت مالی اســـت 
تـــا هم رکوردهـــای خیلی تاپـــی ثبت کنم و هـــم مدال های 

خیلی خوشرنگی بگیرم.
*حرفی مانده؟

من خوشـــحالم کـــه ایـــن کار را کـــردم، چراکه شـــنیدم در 
ایـــران خیلی از بچه ها ناامید شـــده بودند و می خواســـتند 
دوومیدانـــی را کنار بگذارنـــد اما وقتی رکوردشـــکنی مرا در 
سن ۳5 ســـالگی دیدند، انگیزه پیدا کردند تا دوباره شروع 
کنند وبجنگند. ایـــن بهترین امتیاز برای من اســـت که به 

هدفم رسیدم.

پریســـا غفاری/رقابت هـــای بین المللی کشـــتی آزاد جام 
اوپن زاگـــرب و اولین مرحله از رنکینـــگ اتحادیه جهانی 
کشـــتی، روزهای ۱۷ و ۱۸ بهمن ماه در شـــهر زاگرب کشور 
کرواســـی برگزار شـــد و تیم ایران با کســـب 4 مدال طلا 
و 4 مـــدال نقره به  عنـــوان نایب قهرمانی دســـت یافت. 
تیم های آمریـــکا با کســـب ۱۹0 امتیـــاز اول و آذربایجان با 

۱۲5 امتیاز ســـوم شدند.
در ایـــن رقابت هـــا احمـــد محمدنژاد جـــوان در وزن ۶۱ 
کیلوگـــرم، عبـــاس ابراهیـــم زاده در وزن ۶5 کیلوگـــرم، 

امیرحســـین فیروزپـــور در وزن ۹۲ کیلوگـــرم و امیررضـــا 
معصومـــی در وزن ۱۲5 کیلوگـــرم بـــه مـــدال طلا دســـت 
یافتنـــد و ابراهیـــم خـــواری در وزن ۶۱ کیلوگـــرم، ســـینا 
خلیلـــی در وزن ۷0 کیلوگرم، مهدی یوســـفی در وزن ۷۹ 
کیلوگـــرم و ابوالفضل بابالـــو در وزن ۹۷ کیلوگرم صاحب 

مـــدال نقره شـــدند.
علیرضا رضایی، کشـــتی گیر ســـابق دســـته فوق سنگین 
کشـــتی آزاد ایران در خصوص نتایج تیم ملـــی در زاگرب 
می گوید:»بـــه نظرم تیـــم نتایـــج خوبی گرفـــت. احمد 

محمدنژاد جـــوان در وزن ۶۱  کیلوگـــرم بـــا توجـــه بـــه 
جوانی اش مقابل ابراهیم خواری در فینال بســـیار خوب 
کشتی گرفت و یار باتجربه اش را شکست داد. در وزن ۶5 
کیلوگرم عباس ابراهیم زاده فینال جذابی مقابل جوزف 
مک کنا از آمریکا داشـــت و طلایی را کسب کرد که بسیار 
ارزشـــمند بود. بقیه کشـــتی گیران همچون امیرحسین 
فیروزپـــور، معصومی، ســـینا خلیلی و دیگـــر جوانانی که 
در ایـــن جام بودند، توانســـتند کشـــتی هایی بگیرند که 
امید بـــه آینده را برای جایگزینی ســـتاره ها بیشـــتر کرد.«

دارنده مدال نقره المپیک با اشـــاره به جوانگرایی صورت 
گرفتـــه در تیم ملی نیز بیان کرد:»اعـــزام تیم با محوریت 
جوانان آن هم در چنین ســـطحی از مســـابقات ارزشمند 
اســـت و حتی باخت ها می توانـــد تجربه ای را بـــرای آنان 
رقم بزنـــد که در آینـــده ای نزدیـــک جایگزین های خوبی 
برای قاســـم پورها، یزدانی و... شوند. در این جام جوانان 
با کشتی گیران شـــاخصی از آمریکا، اسلواکی و آذربایجان 
سرشـــاخ شدند که کشتی کشـــورمان را برای المپیک آتی 

آماده تر کرد.

رضایی: نتایج 
زاگرب، امید به 
جانشینان ستاره ها 
را بیشتر کرد

مصطفی کارخانه

عضو هیأت رئیسه فدراسیون والیبال


